
 

 

Eesti kui väärtus 

 

 

Austatud kuulajad ja sünnipäevaline Eesti Vabariik! 

On au seista siin ja pühendada oma kõne just sellele riigile –  Eestile. 

On jällegi tulemas see ilus päev aastas, mil hümni laulmine tekitab veel erilisema tunde kui 

tavaliselt ja kellegi innustav sõnavõtt toob esile meie eestlasliku poole. 

Aga kuhu kaob see uhkus meie riigi üle peale vabariigi aastapäeva? Miks me ei tunne uhkust 

igapäevaste asjade üle? Näiteks on meil võimalus haridusele, karjäärile, vabale valikule, 

inimõigustele, meil on olemas oma vaba riik. Aga ikkagi on inimestel kogu aeg millegi üle 

nuriseda ja olla silmakirjalik. Igas asjas osatakse leida midagi negatiivset, millele jätkuks 

esitatakse veel klišeelik küsimus  „Kas sellist Eestit me tahtsimegi?“. 

Aga pööraks asjad vastupidi – kas Eesti väärib sellist rahvast? Mina ütleks julgelt, et „Ei!“. Me 

ei ole väärt nii head riiki, kui me seda väärtustada ei suuda: me ei oska märgata viimaste 

aastakümnete saavutusi, hinnata vabadust ja rahu. 

Ma soovin, et meie kui eestlased hindaks oma riiki ja kõike head, mis meile siin antud on. Alates 

meie veel rahuliku sõjavaba eluga kuni lõpetades meie omapärase ja ilusa loodusega. 

Mina olen uhke Eesti üle ja väärtustan seda riiki just sellisena, nagu ta on. 

Aitäh kuulamast ja aitäh, Eesti! 

                                                                                                    Gert Käsk 10.H 


